
Interpelácia č. 124/2016   
 
 
 
8. riadne zasadnutie mestského zastupiteľstva 
konané dňa 19.9.2016  
 
 
Ing. Kolesár: 
Interpelácia smeruje k zmluve o poskytnutí dotácie medzi Dobrovoľnou požiarnou ochranou 
SR a Mestom Trebišov. Už tu bola v interpeláciách otázka na to, ako funguje  hasičský zbor 
ale potom, ako sme podrobili kritike založenie Dobrovoľného hasičského zboru obce, sme 
počuli, aký bol ďalší vývoj, že teda pokračujeme na základe zmluvy s Požiarnym hasičským 
zborom SR lenže tak, ako znejú príslušné zákony  a tak, ako znie táto zmluva o poskytnutí 
dotácie, tak je to vyslovene zmluva na materiálno-technické vybavenie Dobrovoľného 
hasičského zboru obce. Pričom tento DHZO má byť založený a má byť prevádzkovaný podľa 
už neviem ktorých, ale  príslušných zákonov o ktorých sme tu rozprávali na tom minulom 
zasadnutí, bolo to 18. apríla 2016 pod bodom 19 Zriadenie Dobrovoľného hasičského zboru, 
bol tento materiál stiahnutý z rokovania. To znamená, z rokovania bol stiahnutý, DHZO sme 
podľa príslušných nových zákonov nezaložili, napriek tomu dotácia nám prišla. Pýtam sa, ako 
bola zúčtovaná dotácia, keď nemáme DHZO podľa príslušného zákona, ktorý hovorí aj 
o poskytovaní dotácii pre mestá a obce od Dobrovoľnej požiarnej ochrany  SR založenej 
práve na základe alebo zriadenej práve na základe tohto príslušného zákona. 
 
Mgr. Sovák: 
V našom meste funguje Dobrovoľný požiarny zbor a Dobrovoľná požiarna ochrana, tak 
začnem s tým DPO. V jednom regióne, resp. meste, ak je zriadená DPO, môže fungovať iba 
jedna dobrovoľná hasičská  jednotka, zbor. Čiže iba na to môže byť daná dotácia. Je jedno, či 
je to dobrovoľný hasičský zbor v rámci DPO alebo mesta. Táto jednotka funguje v rámci 
DPO a môže plniť úlohy aj Dobrovoľného hasičského zboru mesta. To, čo bolo, dotácia môže 
ísť  iba na to. To, čo bolo zakúpené pre mesto, je majetok mesta. Využívajú to dobrovoľný 
hasičský zbor, teda DPO, ktorý máme ho ako občianske združenie a toto vlastne podlieha 
inventarizácia tomu všetkému. Čiže toto všetko išlo pre nich. Ak sa oni tam vymenia, tento 
majetok, teraz sa nakúpilo konkrétne pre nich oblečenie ochranné, čiže toto ostáva mestu. Ten 
dodatok k tej zmluve bude iba to, čo bude plniť, aké úlohy ak pokyn príde od primátora, resp. 
aby sme si vyjasnili kompetencie. To je všetko, nemôžu byť zriadené dva a VZN nie je 
potrebné, netreba nič zriaďovať ešte niečo navyše, to sme si odkonzultovali aj s Bratislavou 
s Dobrovoľnou požiarnou ochranou.  
 
Ing. Kolesár: 
Potom bol na čo dobrý ten pokus v apríli zakladať Dobrovoľný hasičský zbor obce? Veď ste 
nám to deklarovali s tým a citovali ste nám tu zákon pán prednosta, že ak máme podľa zákona 
o Požiarnej ochrane, prepáčte jeho číslo si naozaj teraz nepamätám. Ak máme mať právo na 
dotáciu  od novo zriadenej Dobrovoľnej požiarnej ochrany SR, tak musíme mať Dobrovoľný 
hasičský zbor obce. A teraz hovoríte niečo iné. No tak sme sa tu vyrozprávali na komisiách, 
na zastupiteľstve o Dobrovoľnom hasičskom zbore obce, ktorý mal byť zriadený preto, aby 
sme mohli dostávať dotácie a teraz tvrdíme, že ho nepotrebujeme? Tak, ako to vlastne je? Tak 
sú len dve vysvetlenia, buď sme ho nepotrebovali a chceli sme ho mať alebo sme zúčtovali 
dotáciu na niečo čo nemáme a potom už radšej  nebudem hlasno rozprávať lebo 2000 € by 
sme museli vrátiť. Dúfam, že to nebude nutné.  



Mgr. Sovák: 
Nie nebude, to sme si overovali pán poslanec. Ono viac-menej sú rozpory aj tam hore, takže 
jednotlivé obce to majú. Čiže my sme išli podľa tých obcí, miest, ktoré to majú ale keď sme 
išli do dôsledkov, tak sme zistili, že to nie je potrebné, to je všetko.  
 
Ing. Kolesár: 
Tam hore, je tam hore,  kde sú rozpory a  tam hore kde nie sú žiadne rozpory. Ale potom 
z toho mi vyplýva záverečná otázka, téma Dobrovoľného hasičského zboru obce je za nami?  
 
Mgr. Sovák: 
Áno, môžeme to považovať za ukončené.  
 
Ing. Kolesár: 
Ďakujem. Dobrá správa pre pána Kereštana a pre nás všetkých, aby sme si zbytočne 
nekomplikovali prácu niečím, čo nepotrebujeme. Poznamenám len, že pán Soták  to hovoril 
na úplnom začiatku ešte na komisii a vtedy sme mu nejak nechceli veriť, lebo všetci ste ho 
presviedčali, že to tak nebude. Pán Soták, mal si pravdu ako vždy nakoniec, len to všetkým 
dlho trvá, kým to pochopia.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zodpovedané: na MsZ  
Dňa: 19.9.2016 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


